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J e g y z ő k ö n y v 

 
Készült Kálló Község Önkormányzata Képviselő- testületének valamint Erdőtarcsa Község 
Önkormányzata Képviselő- testületének 2013. február 25-én 17,30 órai kezdettel Kálló 
községben a polgármesteri hivatalban megtartott testületi üléséről 
 
Jelen vannak:  
 
Ivanovics István polgármester, Czeba Katalin alpolgármester,Balla Jánosné, Balla Lászlóné, 
Benedek Péter István, Kapás Antalné, Koncz Lajosné – szám szerint a 7 tagú képviselő- 
testület valamennyi tagja a kállói képviselő - testület részéről - 
 
Nagy Attiláné polgármester, Markó Róbertné alpolgármester, Kapuszta Lászlóné, Mertlik 
Ferenc, Szalatniné Podonyi Mária– szám szerint az 5 tagú képviselő- testület valamennyi 
tagja az erdőtarcsai képviselő- testület részéről - 
 
Koncz Anita körjegyző  – meghívott – 
 
A polgármesterek köszöntik a megjelenteket. Megállapítják a határozatképességet és 
megnyitják az ülést. Kijelölik a jegyzőkönyv hitelesítésére Benedek Péter István és Kapás 
Antalné képviselőket a kállói, Mertlik Ferenc és Szalatnainé Podonyi Mária képviselőket az 
erdőtarcsai képviselő- testület részéről. A jegyzőkönyv-hitelesítők személyét mindkét 
képviselő-testület egyhangúlag elfogadta. 
 
A polgármesterek javaslatot tesznek az ülés napirendjére. A képviselő- testületek az 
elhangzott javaslat alapján egyszerű többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / 
kállói képviselő- testület 7 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, erdőtarcsai 
képviselő- testület 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi 
határozatokat hozták: 
                                                             
 
  5/2013. (II.25.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  4/2013. (II.25.) számú erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 
  A képviselő- testületek a 2013. február 25-i együttes ülésük napirendjét 
  az alábbiak szerint állapítják meg: 
  

1./ Javaslat Kálló és Erdőtarcsa Községek Körjegyzősége 2013.  
                 évi költségvetésére 
 
  2./ Kállói Közös Önkormányzati Hivatal megalakulásával kapcsolatos 
 
  3./ Javaslat a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 2012. évi 
                 költségvetésével kapcsolatos elszámolásra 
 
  4./ Javaslat a Napraforgó Óvoda Kálló Erdőtarcsai Tagóvodájának 
                2013. évi költségvetésére 
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NAPIRENDEK TÁRGYALÁSA 
 
1./ napirendi pont 
Javaslat Kálló és Erdőtarcsa Községek Körjegyzősége 2013. évi költségvetésére 
/Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva./ 
 
Ivanovics István polgármester: Az önkormányzati hivatalok finanszírozása nem egyformán 
történik az év első négy hónapjában, illetve május 1-től kezdődően, ezért kétfélé kellett venni 
a költségvetést, kétféle számítási módot kell alkalmazni. 
 
Balla Jánosné képviselő: 25 millió forint lesz a hivatal éves költségvetése? 
 
Koncz Lajosné képviselő: Ebben az évben lényegesen kevesebb lesz a hivatal költségvetése. 
 
Koncz Anita körjegyző: Eddig nem központilag finanszírozták a hivatalok működését, 
hozzájárulást adtak központilag, a többit a fenntartó  önkormányzatoknak kellett hozzátenni a 
körjegyzőség költségvetéséhez. A központi hozzájárulás 2012-ben 5 millió forint volt. 
Május 1-től kezdődően számítják az önkormányzati hivatalok finanszírozását az új rendszer 
szerint. 
Kálló és Erdőtarcsa községek az év elején a költségvetésük elkészítéséhez megkapták az 
adatot, hogy mennyi finanszíroznak ilyen célra a két településen. Ebből került most 
megtervezésre a körjegyzőség 2013. évi költségvetése, de ez az év folyamán módosításra fog 
kerülni. 
A közös hivatal működésének költsége az alábbi számítások szerint történik: Az év első négy 
hónapjára a 25.602.200.-Ft forint időarányos része, a fennmaradó nyolc hónapra a 
29.586.800.-Ft időarányos része (6,46 fővel szorozva 4.580.000.-Ft) kerül megállapításra. A 
2013. évi várható hivatali költségvetés 28.258.600.-Ft lesz. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Mennyi volt tavaly a körjegyzőségen a cafetéria összege? 
 
Koncz Anita körjegyző: Az idei összeggel megegyező, személyenként bruttó 200 ezer forint, 
mely tartalmazza a fizetendő járulékokat is. Ezt a juttatást a közszolgálati tisztviselőkről szóló 
törvény szerint kötelezően kell biztosítani. 
 
Balla Lászlóné képviselő: A 2 millió forintos dologi kiadásból ki fog jönni a hivatal 
működése? 
 
Koncz Anita körjegyző: A 2 millió forintos dologi kiadásból biztos, hogy nem biztosítható a 
hivatal működtetése. Úgy tervezte meg a körjegyzőség költségvetését, hogy a személyi 
kiadásokhoz és a járulékokhoz oda tette a 2013-ban szükséges teljes összeget. A májustól 
érvényben lévő új finanszírozási struktúra szerinti költségvetés-növekedés viszont a  dologi 
kiadásokat fogja módosítani., várhatóan több mint 2 millió forinttal fogja növelni a hivatal 
költségvetését. 
 
Nagy Attiláné polgármester: Szerepel ugyan a közös hivatal megállapodásában, hogy 
amennyiben nem fedezi a központi támogatás a hivatal szükséges kiadásait, akkor az 
önkormányzatoknak kell hozzátenni a szükséges pénzt. Ebben az évben Erdőtarcsa biztos, 
hogy nem tud egy forintot  sem hozzátenni a hivatal költségvetéséhez. 
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Ivanovics István polgármester: Nehezményezték az önkormányzatok felsőbb fórumokon, 
hogy az az önkormányzat, akinek nem volt hitele, most rosszabbul járt. Kálló és Erdőtarcsa az 
évek folyamán soha nem került adósságba, inkább takarékoskodott, minthogy bármilyen hitelt 
vett volna fel. De ezt most sehol nem értékelik. 
 
Nagy Attiláné polgármester: A központi büdzséből 150 milliárd forint hiányzik, 44,6 milliárd 
forint került elkülönítésre a nehéz helyzetbe lévő önkormányzatok számára, amire majd lehet 
pályázni, de nem lehet még tudni, hogy milyen feltételekkel és hogyan. 
Működési hiányt nem lehet tervezni, csak nullás költségvetést készíthetnek az 
önkormányzatok az új önkormányzati törvény szerint. Akkor milyen alapon pályáznak az 
önkormányzatok  a hiányzó összegre? Például közvilágításnál sem finanszírozzák a szükséges 
teljes összeget. 
Lehetőség lesz önerő nélküli pályázatok benyújtására. Ezzel csak az a gond, hogy nem biztos, 
hogy a mi önkormányzatunk számára megfelelő pályázat kerül kiírásra, illetve a pályázat áfa 
tartalma is jelentős összeget tehet ki. 
 
Balla Jánosné képviselő: Ha nullás költségvetést hoz ki az önkormányzat, akkor mire kéri a 
támogatást? 
 
Koncz Lajosné képviselő: Rákényszerítik az önkormányzatokat, hogy kikozmetikázzák a 
költségvetésüket. 
 
Nagy Attiláné polgármester: A költségvetést rögzítő programban nincs olyan lehetőség, hogy 
hiányt lehessen rögzíteni. Javasolja, hogy legalább az előterjesztésbe kerüljenek bele az 
önkormányzat anyagi nehézségei.  
 
Szeretné felolvasni Dr. Gémesi György polgármestereknek írt levelét: 
 
„Tisztelt Polgármester Társam! A Magyar Önkormányzatok Szövetsége sajnálattal állapította 
meg, hogy sem a február 13-ai konferencián, sem az azt követő időszakban nem kaptak 
egyértelmű iránymutatást mindazon önkormányzatok vezetői, amelyek esetében a kötelező 
feladatok ellátásához szükséges forrás nem biztosítható. A MÖSZ a költségvetés 
elfogadásával kapcsolatban beérkezett észrevételekből összegzett véleményt eljuttatta a 
Belügyminisztériumba annak érdekében, hogy a döntéshozók mielőbb érdemi segítséget 
tudjanak nyújtani az érintett településeknek. 
 
A Magyar Önkormányzatok Szövetsége értetlenül áll Tállai András önkormányzati 
államtitkár február 18-án a Magyar Televízió Ma Reggel című műsorban tett nyilatkozatával 
kapcsolatosan. („Amennyiben egy önkormányzatnak hiánya lesz, megszegi az önkormányzati 
törvény 111-es paragrafusát, a kormányhivatal törvényességi felügyeleti eljárást 
kezdeményez, és felszólítja az önkormányzatot a költségvetés rendezésére – magyarázta az 
államtitkár, majd hozzátette: semmilyen jogi, anyagi szankcióra nem kell számítani.” /Forrás 
hiradó.hu/)1, ugyanis a 2013. évi költségvetésüket csak működési hiánnyal tervezni tudó 
önkormányzatokat érintően az államtitkár a törvényességi felügyeletet ellátó 
kormányhivatalok hatáskörébe tartozó kérdésben foglalt állás ahelyett, hogy a településeket 
sújtó elégtelen finanszírozás okozta súlyos problémák megoldása érdekében tervezett 
intézkedésekről adott volna tájékoztatást. 
 
Tállai András államtitkár a hivatkozott műsorban elmondta azt is, hogy „A probléma 
kiterjedtsége akkor lesz látható, amikor megérkezik mind a 3177 költségvetés, az 
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önkormányzatok többségénél ugyanis nincsenek ilyen problémák”. A Szövetségünkhöz 
eljuttatott vélemények arról tanúskodnak, hogy a jogszabályok maradéktalan betartása 
érdekében az önkormányzatok számos esetben olyan virtuális bevételek feltüntetésével 
kénytelenek „kozmetikázni+ költségvetésüket, amelyek valós beszedésére nincs lehetőség, 
elrejtve ezzel a működési hiányt. Amennyiben a képviselő-testületek rendeletüket ily módon 
fogadják el, az összességében azt a hamis látszatot keltheti, hogy a rendelkezésre álló források 
elegendőek a kötelező feladatok ellátására. Ezzel szemben a papíron feltüntetett bevételek 
nem realizálódnak, s a feladatellátás ellehetetlenül. 
 
A Magyar Önkormányzatok Szövetsége arra kéri az érintett települési önkormányzatokat, 
hogy fenti kérdésben mind a törvényességi felügyeletet ellátó kormányhivataltól, mind Tállai 
András önkormányzati államtitkár úrtól írásos állásfoglalást kérjenek abból a célból, hogy 
költségvetésüket a hatályos jogszabályoknak megfelelően tudják elkészíteni.” 
 
Markó Róbertné alpolgármester: Már most tudják előre, hogy Erdőtarcsa a költségvetést nem 
biztos, hogy fogja teljesíteni. Majd nehogy az legyen a baj, hogy milyen költségvetést 
készítettek, fogadtak el a település vezetői, ha úgy is tudták, hogy nem lehetséges ebből az 
összegből kijönni. 
 
Ivanovics István polgármester: Kéri a képviselő-testületi tagokat, hogy fogadják el a 
körjegyzőség 2013. évi költségvetését. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő- testületek az elhangzott javaslat alapján 
minősített többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / kállói képviselő- testület 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, az erdőtarcsai képviselő- testület 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozták: 
 
 
                        6/2013. (II.25.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  5/2013. (II.25.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
                         

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete és Erdőtarcsa Község 
Önkormányzatának Képviselő-testülete Kálló és Erdőtarcsa Községek 
Körjegyzősége 2013. évi költségvetésének bevételi és kiadási előirányzatait 
25.602.200.-Ft-ban határozzák meg az alábbiak szerint: 

 
  Bevételek 
  Kálló község részére juttatott működési támogatás:  18.627.535.-Ft 
  Erdőtarcsa község részére juttatott működési támogatás:   6.974.645.-Ft 
 ----------------------------------------------------------------------------------------------------- 
  Összesen:       25.602.200.-Ft 
 
  Kiadások 
  Működési kiadások 
   személyi juttatások előirányzata:    18.618.858.-Ft 
  munkaadókat terhelő járulékok előirányzata:    4.842.858.-Ft 
  dologi kiadások előirányzata:       2.140.484.-Ft 
 ---------------------------------------------------------------------------------------------------- 
  Összesen:       25.602.200.-Ft 
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2./ A Képviselő-testületek a Körjegyzőség létszámkeretét 2013. évre 7,5 főben 
állapítják meg az alábbiak szerint: 

  - köztisztviselő: 6 fő teljes munkaidős (8 órás) 
      1 fő  részmunkaidős (4 órás) 
  - más bérrendszer hatálya alá tartozó: 1 fő hivatalsegéd. 
 

3./ A Képviselő-testületek Kálló és Erdőtarcsa Községek Körjegyzősége 
költségvetésében a béren kívüli cafetéria juttatás mértékét 200.000 forint összegben 
határozzák meg. 

 
4./ A Képviselő-testületek Kálló és Erdőtarcsa Községek Körjegyzősége közszolgálati 
tisztviselői tekintetében az illetménykiegészítés mértékét középiskolai végzettségű 
köztisztviselő esetében 20 %-ban, felsőfokú végzettségű közszolgálati tisztviselők 
tekintetében 10 %-ban határozzák meg. 

 
5./ A Képviselő-testületek megbízzák Kálló Község Polgármesterét, hogy Kálló és 
Erdőtarcsa Községek Körjegyzőségének költségvetésének, Kálló Község 
Önkormányzat Költségvetésébe való beépítéséről gondoskodjon. 

 
6./ A Képviselő-testületek megbízzák a jegyzőt, hogy a költségvetés végrehajtásáról 
gondoskodjon. 

 
Határidő: folyamatos 
Felelős: Ivanovics István polgármester, Koncz Anita jegyző 
 

2./ napirendi pont 
Kállói Közös Önkormányzati Hivatal megalakulása 
 
Ivanovics István polgármester: Már mindkét képviselő-testület tárgyalta a közös hivatal 
megállapodását, és ezzel kapcsolatosan észrevétel nem érkezett a képviselők részéről. 
Amennyiben mindenkinek megfelel a megállapodás az előterjesztett formában, akkor 
javasolja elfogadni.  
Eddig is jól működött a körjegyzőség, reméli, hogy a jövőben a közös hivatal működtetésében 
is egyetértés lesz a két település között. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő- testületek az elhangzott javaslat alapján 
minősített többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / kállói képviselő- testület 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás, az erdőtarcsai képviselő- testület 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozták: 
 
 
                        7/2013. (II.25.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  6/2013. (II.25.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete és Erdőtarcsa Község 
Önkormányzatának Képviselő-testülete a Közös Önkormányzati Hivatal 
létrehozásáról és fenntartásáról szóló Megállapodást az előterjesztett formában 
elfogadja. 
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A képviselő-testület felhatalmazzák a polgármestereket a megállapodást 
aláírására. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ivanovics István polgármester 
              Nagy Attiláné polgármester 

 
 
Ivanovics István polgármester: Javasolja mindkét képviselő-testület számára, hogy fogadják 
el Kálló és Erdőtarcsa Községek Körjegyzősége megszüntető okiratát. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő- testületek az elhangzott javaslat alapján 
minősített többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / kállói képviselő- testület 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás, az erdőtarcsai képviselő- testület 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozták: 
 
 
                        8/2013. (II.25.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  7/2013. (II.25.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete és Erdőtarcsa Község 
Önkormányzatának Képviselő-testülete Kálló és Erdőtarcsa Községek 
Körjegyzősége Megszüntető Okiratát az előterjesztett formában elfogadják. 
 
A képviselő-testületek felhatalmazzák a polgármestereket a Megszüntető 
Okirat aláírása és  utasítják a körjegyzőt az okirat Magyar Államkincstár 
részére történő megküldésére. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ivanovics István polgármester 
              Nagy Attiláné polgármester 
              Koncz Anita körjegyző 

 
 
Ivanovics István polgármester: Javasolja mindkét képviselő-testület számára, hogy fogadják 
el Kállói Közös Önkormányzati Hivatal alapító okiratát. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő- testületek az elhangzott javaslat alapján 
minősített többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / kállói képviselő- testület 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás, az erdőtarcsai képviselő- testület 5 igen szavazattal, 
ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozták: 
 
 
                        9/2013. (II.25.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  8/2013. (II.25.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete és Erdőtarcsa Község 
Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kállói Közös Önkormányzati Hivatal 
Alapító Okiratát az előterjesztett formában elfogadják. 
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A képviselő-testületek felhatalmazzák a polgármestereket az Alapító Okirat  
aláírása és  utasítják a körjegyzőt, hogy az aláírt okiratot haladéktalanul küldje 
meg a Magyar Államkincstárhoz a törzskönyvi bejegyzés végett. 
 
Határidő: azonnal 
Felelős: Ivanovics István polgármester 
              Nagy Attiláné polgármester 
              Koncz Anita körjegyző 

 
 
3./ napirendi pont   
Javaslat a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános Iskola 2012. évi költségvetésével 
kapcsolatos elszámolásra 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Ivanovics István polgármester: Minden képviselő-testületi tag írásban megkapta az iskolai 
elszámolást. Sajnos mindkét önkormányzatnak hozzá kell fizetni az iskola működtetéséhez, 
mivel visszafizetési kötelezettség keletkezett a létszám miatt. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. A képviselő- testületek az elhangzott javaslat alapján 
minősített többségű szavazással az alábbi határozatot hozták: / kállói képviselő- testület 7 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül, az erdőtarcsai képviselő- testület 5 igen 
szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot hozták: 
 
                        7/2013. (II.25.) számú kállói képviselő- testületi határozat 
  6/2013. (II.25.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 

Kálló Község Önkormányzatának Képviselő-testülete és Erdőtarcsa Község 
Önkormányzatának Képviselő-testülete a Kállói II. Rákóczi Ferenc Általános 
Iskola 2012. évi költségvetésével kapcsolatos elszámolást a jegyzőkönyvhöz 

  csatolt előterjesztésnek megfelelően elfogadják.   
 
4./ napirendi pont 
Javaslat a Napraforgó Óvoda Kálló Erdőtarcsai Tagóvodájának 2013. évi 
költségvetésére 
(Előterjesztés a jegyzőkönyvhöz csatolva.) 
 
Nagy Attiláné polgármester: Szeretné, ha az óvoda továbbra is társulásban működne. 
Az erdőtarcsai óvoda költségvetése be van építve a kállói óvoda költségvetésébe. 
Érdekes helyzetet teremtett, hogy Erdőtarcsa költségvetésének 42 %-át elvették az új 
finanszírozás szerint. 
 
Az óvoda esetében központilag  finanszírozásra került az óvodapedagógusok és a dajkák bére. 
Működési kiadásokra gyermekenként éves szinten 54.000.-Ft-ot finanszíroznak, melynek 
megállapítása az előző éves októberi statisztika alapján történik. Az ingyenesen étkező 
gyermekek után éves szinten 102 ezer forinttal támogatják az önkormányzatokat. 
 
Balla Jánosné képviselő: Hogyan számolják, ha nevelési év közben növekedik a létszám? 
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Nagy Attiláné polgármester:  
- Sajnos ebben az évben Erdőtarcsát ez rosszul érinti, mert az októberi létszám 13 fő volt, 
most viszont 17 gyermek van az óvodában, amely létszám akár 18-19 fő is lehet. Valamikor 
volt lehetőség a létszámadatok év közbeni módosításra, most ezt is eltörölték. 
13 gyermek után működési kiadásként 702 ezer forintot kap az önkormányzat egész évre. 
-  Egy ebéd elkészítésének önköltségi ára 936 Ft. 
- Jó lenne az óvodát is áthelyezni máshová, pályázati forrásból újat építeni, vagy egy családi 
házat átalakítani.  
- A kastélyt viszont nem akarja eladni, a képviselő-testület csak hasznosítani szeretné 
valamilyen formában. 
- Erdőtarcsa önkormányzata beletette az óvoda költségvetésébe a szükséges részt, 
gyakorlatilag meg van finanszírozva ez az év. 
-  Előzetes információk szerint nem fognak plusz pénzt adni a társulásokhoz. Eddig az óvodai 
társulás mindkét önkormányzatnak előnyös volt, a továbbiakban nem tudják, hogy mennyi 
haszna lehet. 
 
Koncz Anita körjegyző:  

- Jó lenne minél előbb eldönteni, hogy új alapokra helyezve a továbbiakban is 
fennmarad-e az óvodai társulás.  

- Mivel a társulási törvény 2012. december 31-i hatályon kívül helyezésével nem 
szűntek meg automatikusan a társulások, ezért 2013. június 30-ig felül kell vizsgálni 
működésüket, és el kell dönteni, hogy fennmaradnak-e vagy sem. Ez az időpont nem 
jelenti azt, hogy eddig várhatnak vele, hiszen nevelési év közben átszervezés nem 
lehetséges, az átszervezési döntést viszont legkésőbb május 31-ig meg kell hozni.  

- Az új önkormányzati törvény szerint ez a társulás már önálló jogi személyiségű kell 
hogy legyen, társulási tanács fogja működtetni, amely az átadott pénzeszközökkel 
önállóan gazdálkodik. 

 
Szalatnainé Podonyi Mária képviselő: A társulási tanácsban lehetnek képviselők is tagok? 
 
Koncz Anita körjegyző: Igen természetesen, képviselők és más a képviselő-testület által 
delegált személyek. 
 
Nagy Attiláné polgármester: Jelen esetben a társulás fenntartása nem a pénzről szól, hanem a 
humánus részéről. Ha nincs társulás és meg kell szüntetni a konyhát, akkor el kell bocsájtani 
az alkalmazottakat. Anyagilag nem sérül egyik önkormányzat sem, csak az a személy, akit 
elküldtek. Az is lehet, hogy egyik óvónőnek fel kell mondani, mert nem finanszírozzák 
központilag. 
Ha maradna a társulás, akkor a kállói óvoda konyháján mindenképp adagemelésre lenne 
szükség és még egy szakképzett szakácsnőre, aki jöhetne akár Erdőtarcsáról  is. 
Ha a konyha bővítésében gondolkodnak, akkor 350 főre is meg lehetne növelni az 
adagszámot. Ezt a nagy mértékű bővítést viszont, csak pályázati pénzből lehetne 
megvalósítani. 
Legyen szíves a kállói képviselő-testület gondolja át ezt az egészet, ő szeretné, ha 
megvalósulnának az elképzeléseik. 
Tizenöt évvel ezelőtt, mikor Erdőtarcsáról el kezdték máshová hordani a gyermekeket, az 
erdőtarcsai képviselő-testület meg akarta szüntetni az iskolai társulást. Kállói részről történő 
rábeszélés után mégsem szüntették meg, így Kállóra jött a normatíva a gyermeklétszám után. 
Erdőtarcsa az idei óvodai költségvetésben az utolsó fillérig ki tudja fizetni a maga részét. 
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Balla Jánosné képviselő: Tehát, ha megmarad a társulás, az erdőtarcsai óvodának az előnyös 
lenne. Az erdőtarcsai önkormányzat a rá jutó részét kifizetné, nem járna senki rosszul a 
társulás fenntartásával. 
 
Nagy Attiláné polgármester: Két lehetőség van, vagy külön vesszük az élelmiszert és 
Erdőtarcsa részéről vásárolt élelmezés lesz, vagy a kállói óvodában fognak főzni az 
erdőtarcsaiakra is. 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Hogyan történik a szállítás? 
 
Nagy Attiláné polgármester: Erdőtarcsának be kellene szerezni egy autót, és valakit megbízási 
díjjal kellene alkalmazni a szállításra. 
 
Balla Jánosné képviselő: Ha marad a társulás és Kálló bevállalja Erdőtarcsára is a főzést, a 
kállói óvodára nézve jár-e létszámcsökkentéssel? 
 
Czeba Katalin alpolgármester: Ha Kállón lenne szakács végzettségű személy, azt is lehetne 
alkalmazni? 
 
Ivanovics István polgármester: Ha a társulás fenntartásáról beszélünk, akkor egy 
intézménynek minősül, és az ott dolgozók is egy intézményhez tartoznak. 
 
Nagy Attiláné polgármester: Az a nagy kérdés, hogy legyen vagy ne legyen társulás. 
A költségvetést illetően, ő még mindig optimista, bízik benne, hogy felsőbb szinten utána 
néznek, hogy milyen nehéz helyzetbe kerültek az önkormányzatok az új finanszírozással. 
 
Ivanovics István polgármester: Az erdőtarcsai képviselő-testület tagjaitól kérdezi, hogy ők mit 
szeretnének? 
 
Mertlik Ferenc képviselő:  
 
- Mindenképp meg kell oldani az étkeztetést és minél közelebbről. Télen a rossz közlekedés, 
nyáron higiénés okok miatt nem célszerű messziről hordani az ebédet. 
- Az együttműködés régóta létezik Kálló és Erdőtarcsa között, evidencia volt, hogy első 
körben a legegyszerűbb megoldásra törekednek. 
- Véleménye szerint egyik megoldási lehetőség sem működik egyik napról a másikra. 
 
Markó Róbertné alpolgármester: Nem kell gyorsan beleszaladni a döntésbe, nem biztos, hogy 
a gyors döntés jó lesz hosszú távon a falu számára. 
Szívesen fogadna a kállói képviselő-testület részéről ötleteket a kastély hasznosítására. 
 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt, az erdőtarcsai képviselő-testület minősített többségű 
szavazással, 5 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül az alábbi határozatot 
hozta: 
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7/2013. (II.25.) erdőtarcsai képviselő- testületi határozat 
 

Erdőtarcsa Község Önkormányzatának Képviselő-testülete a Napraforgó 
Óvoda Kálló Erdőtarcsai Tagóvodájának 2013. évi költségvetését 
megtárgyalta, és azzal az előterjesztésnek megfelelően egyetért. 

 
 
Több napirend nem volt, a polgármesterek megköszönték a megjelenést és a testületi ülést 
bezárták. 
 
 
                                                                       Kmf. 
 
 
 
                           Ivanovics István                                                 Nagy Attiláné 
                              polgármester                                                     polgármester 
 
 
  
                                                             Koncz Anita 
                                                                 jegyző 
 
 
 
 
                     Benedek Péter István                       Kapás Antalné 
                                               jegyzőkönyv-hitelesítők - Kálló 
                                  
                             
 
 
                            Mertlik Ferenc                     Szalatnainé Podonyi Mária 
                                            jegyzőkönyv-hitelesítők - Erdőtarcsa 
 


